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Acta 6a reunió de la comissió de seguiment 
Assemblea Ciutadana pel clima 

 
 

Identificació de la sessió: 
Data: 19.02.2024 
Lloc: Webex (telemàtica) 
Horari: 17:45 – 18:45 h 
 

Assistència: 

El nombre de persones assistents a la Comissió de Seguiment ha estat de 14 persones 

 

Ajuntament de Barcelona: 

● Comissionat de Polítiques d'Infància, Adolescència, Joventut i LGTBI: Javier Rodríguez 

Núñez 

● Primera Tinència: Marc Tolrà (assessor) 

● Regidoria de Participació: Ivan Marza (assessor) 

● Gabinet de l’Alcaldia: Mireya Fuente 

● Oficina de Canvi Climàtic i Sostenibilitat de la Gerència de Mobilitat, Infraestructures i 

Serveis Urbans: Helena Barracó (HB)  

● Departament de Participació de la Gerència de Mobilitat, Infraestructures i Serveis 

Urbans: Gerard Lillo (GL) i Marcel Fernandez 

 

Membres dels grups municipals amb representació a l’Ajuntament de Barcelona: 

● Guille López (BCNcomú) 

● Eduard Cusco (ERC) 

 

Experta en canvi climàtic:  

 Gara Villalba (UAB) 

 

Entitats que treballen en l’àmbit de l’acció climàtica a la ciutat: 

● Rebel·lió o Extinció: Claudia Bosch 

 

Membres de l'Assemblea Ciutadana pel Clima 

● Ana Georgina Castañeda Maza 

● Cristian Iordache 

● Elisabet Manich Vallès 

 

 

 

Ordre del dia 

 Benvinguda i presentació de les persones assistents 

 Context i posada al dia  

 Acte de retorn municipal a les 34 propostes de l’Assemblea (11/03) 

 Propers passos: 

o Plantejament del seguiment de l’execució de les propostes 

o Propostes per continuar treballant amb les assembleistes 
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Desenvolupament de la reunió 

 

1.- Benvinguda i presentació de les persones assistents 

Javier Rodríguez Núñez presenta i explica l’ordre del dia. 

Demana disculpes pel temps que ha passat entre la presentació de les propostes a l’Alcaldia el 

19 de gener del 2023 i el retorn que es farà l’11 de març. Explica que el canvi de mandat i els 

canvis dels equips al capdavant ha representat que tota la feina s’endarrerís. Però que 

actualment estem en disposició de fer el retorn doncs la feina realitzada pels equips tècnics ja 

s’ha aprovat políticament. 

 

2.- Context i posada al dia 

Gerard Lillo (en endavant GL) explica el context en el qual es troba el retorn i actualitza tota la 

informació que ha passat durant aquest últim any. 

Entre gener i abril de 2023, diferents assembleistes es van anar trobant amb els diferents grups 

municipals de l’Ajuntament de Barcelona on els hi van explicar les propostes que havien 

presentat amb la intenció de que ho poguessin recollir en els seus programes electorals. I 

també es van fer diferents trobades amb mitjans de comunicació (radio, televisió, premsa) per a 

explicar les vivències dels participants i les propostes. 

Per part dels equips tècnics, tal com feia referència el Javier Rodríguez, s’ha anat treballant les 

propostes des de la vessant tècnica per poder acabar fent aquest retorn. 

 

Helena Barracó (en endavant HB) introdueix el nou Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat 

2024-2034 on qualsevol ciutadà es podrà adherir a títol individual i que tindrà com a punt de 

partida el 15 d’abril. Els principals reptes que abordarà de forma immediata són la 

descarbonització i l’estalvi d’aigua. 

 

HB també menciona l’esforç que ha representat fer l’informe doncs s’ha fet consulta a moltes 

administracions involucrades i un control exhaustiu de la legislació per a poder oferir les 

màximes garanties en les respostes. 

 

 

3.- Acte de retorn municipal a les 34 propostes de l’Assemblea (11/03) 

GL presenta l’escaleta que s’ha pensat per a l’acte de retorn municipal del dilluns 11 de març: 

 

Horari Tema Qui 

18.00h Benvinguda institucional Alcalde 

18.10h 

Contextualització de la sessió, explicació de la feina feta des de la 

finalització de l’Assemblea i visió general del retorn de les 

propostes 

Primera Tinenta 

d’Alcaldia 

18.15h Retorn per temàtiques de les propostes de l’Assemblea 
Equips tècnics 

municipals 

18.35h 
Valoració global del retorn realitzat i preguntes i consideracions 

de les participants 

Participants (torn de 

paraula) 

19.00h 
Plantejament del seguiment de l’execució de les propostes i 

cloenda 
Equip de govern 
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4.- Propers passos 

 

Plantejament del seguiment de l’execució de les propostes 

GL mostra un exemple de com es podrà seguir el desenvolupament de les propostes en el 

Decidim.barcelona. 

 

Agafant de mostra el Fòrum Jove, es podran veure l’evolució de les propostes per àmbits: 

 
 

I per a cada àmbit, es podrà veure tant el grau d’execució de cada proposta com les seves 

fites: 
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Propostes per continuar treballant amb les assembleistes 

Es considera que el nou Consell per la Sostenibilitat és l’espai ideal com a òrgan sectorial de 

referència de l’àmbit per poder fer el seguiment de l’execució de les propostes. Es proposa que 

anualment hi hagi una trobada on un dels punts sigui el seguiment de les propostes de 

l’Assemblea i així també poder recollir l’opinió i la visió de la resta d’entitats que en formen part. 

 

 

5.- Torn obert de paraula 

 

Elisabet Manich (en endavant EM) – Demana si es pot fer arribar la documentació abans de 

l’acte per a poder estudiar-ho amb calma i poder fer preguntes amb fonaments. I també voldria 

saber si la Comissió de Seguiment es tornarà a trobar en un any 

 

Resposta – GL explica que s’ha decidit entregar la documentació el mateix dia i no abans per 

aconseguir impacte comunicatiu. Si es dona per avançat hi pot haver filtracions i la gent pot 

perdre interès en assistir a l’acte. Pel que fa a la Comissió de Seguiment, recorda que la 

intenció és traslladar-ho al nou Consell per la Sostenibilitat on es faria una reunió anual per a 

fer el seguiment de les propostes, convocant especialment als membres de la Comissió de 

Seguiment. HB reforça la idea i recorda que amb la resta d’entitats del Compromís poden tenir 

més força per a exigir resposta i poden aportar coneixements. 

 

Claudia Bosch (en endavant CB)  – Comenta que el Decidim.Barcelona no sigui l’únic punt on 

es pugui fer el retorn de la viabilitat tècnica. Es pregunta si la presència de l’Alcalde és 

necessària a l’acte del 11/3 i si és millor que parli al final i no al principi com està previst. 

 

Resposta – GL respon que l’equip de govern ha aprovat tot el retorn de les propostes, així que 

és coneixedor de tot el procés i de cada pas que es fa. El motiu pel qual l’Alcalde intervé en 

primera instància és per mostrar el compromís del govern municipal amb les propostes de 

l’Assemblea i donar el retorn de primera mà. 

 

CB – Agreix l’explicació i també demana tenir la documentació per avançat per a poder donar 

les respostes oportunes als mitjans que es presentin a l’acte del 11/3. I torna a preguntar un 

punt de contacte que no sigui el decidim.Barcelona per a fer retorn. 

 

Resposta – GL contesta que es consultarà amb l’equip de premsa i l’equip d’Alcaldia si es pot 

estudiar la possibilitat d’enviar el document de retorn abans de l’acte. 
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EM – Pregunta si l’acte és merament informatiu Si el resultat de l’estudi es pot modificar o està 

fixat. 

 

Resposta – GL recorda que hi haurà un torn de paraula així que es podran fer les preguntes 

que es creguin oportunes i es resoldran els dubtes que hi pugui haver. 

 

CB – Vol saber si hi haurà calendarització del seguiment en acabar l’acte del 11/3. 

 

Resposta – GL comenta que es farà un seguiment anual al Consell per la Sostenibilitat i també 

hi haurà actualitzacions periòdiques al decidim.Barcelona. 

 

EM – Pregunta la manera de tenir contacte amb els equips tècnics. I en el cas que puguin rebre 

el document per avançat, com poden saber-ho. 

 

Resposta – GL respon que es pot utilitzar el correu de l’Assemblea, des del qual els han 

convocat, per a continuar la comunicació. I quan rebin l’acta de la sessió es confirmarà si 

finalment reben o no el document amb antelació. 

 

CB – Proposa enviar el document pel matí del mateix 11/3 o només enviar-ho a la gent de la 

Comissió de Seguiment. 

 

EM – Vol deixar clar que només són representants; que no tenen més drets que les altres 

participants. 

 

Georgina Castañeda – Comenta que està d’acord en que si es dona la documentació abans 

poder no hi haurà tanta assistència. 

 

HB – Aprofita per preguntar com està el grup de Telegram que van crear els assembleistes. 

 

EM – Explica que no hi ha gaire moviment. 

 

Sense més preguntes a fer, GL acomiada la sessió. 


